
R.OMANIA
JUDHTUL GALA'I-l
COMUNA GI{IDI(;IiNI
CONSTLIUL I,OCAI,
Nr. 875/05.02.201ti

PROCES VI{,}II}AI,

incheiat in gedinla ordinara a Consiliului l-ocal Ghicligeni dirr clatr dc 3l ianuarie 2018,

in urma efcctudrii apelului rrominal al consilierilor clc clltlc sccretarul comunei, se anun!6
prezenta a l5 consilieri din totalLrl clc l5 ce compun Consiliul Local.Ca inv'itati la sedinta pafticipa
doamna Banu Daniel doctor sat Ghicligeni si dornnLrl CrecLr Mircea -- doctor sat Talpigi.

$edin{a este statlltard qi este dcclarat6 deschisd.
Sunt infbrmali consilierii cI in conformitate cu prevederile art. 39 alin. (1) din Legea nr.2l5 din

2001 privind administralia publicS localS, republicata. cu modificirilc qi cornpletdrile ulterioare a fbst
convocat Consiliul l,ocal irr sedintd ordirrari potrivit Dispozitiei prirrarLrlui nr. lr2125.01.2018.

Sunt prezentate procesele vcrbalc dc [a gedinlclc anterioare. ccl de la gedin{a ordinard din data dc
22 decembrie 2017 ;i ccl de la;cclirrta de indat[ din data de 29 dcccrltrriec 2017. Nu sunt discutii.
Supuse la vot, abele procesc verbale sunt votate cu l5 r,oturi pentru.

l,ucrdrile ;edin{ei sunl prcluate de cdtre preqeclintele cle 5r:dinl:i - domnul Mocanu Mihaip.
DAnsul prezirrtii orclinea de zi;
l. Informure privind stareu rle sdndtote a populatiei comunci Ghidigeni, judelul Galo(i.
2. Proiect de holdriire privitrd planul de ucyitttti qi lucrtiri da inleres local care vor/i efectuute

cu beneficiarii de ajutor socictl apli de muncd, in anul 2018.
3. Proiecl de hotrTrAre privind slobilireo situuliilor de acorclat'e a ojutoarelor de urgen(ci,

sltele dectt cele stabilite de urt.28 din Legea nr.4l6/2{)01 privincl venitul minim garantat
cu modificiirile qi comltleldrile ulterioare.

4. Proiect de hotdrdre privind concesionctrecr prin licita(ie publiccia terenului ce apar{ine
domeniului privat al comunei Ghidigeni, judelul Gulali, tn suprafayti de3.144 mp, situat irt
extruvilanul contunei Ghidigeni, sil GArbovcil, Tarla 33/lA Purcela 172/IA

5. Proiecl de hotirire privittd prelungirea conlroclltlui de asislenld juridicd cu Cabinetul
Individuul de Artocaturd - Stavire Ldcrdmiooru.

6. Proiect de holiirdre privind propunereo acorcldrii calificativului la evaluarea
performanlclor profesionole individutle peillru secrelurul cotnunei pe anul 2017

7. Proiect de hotdrAre privind atribuirett in ./blosintri gruruitti u suprafe(ei de 2Ia0 mp
Autoritdtii pentru Administroreo Sistemului llutionul ,'lntigrindind ;i de Creqtere a
Precipitayiilor necesare construirii unui l>unct de lun:;trrt rnchcle ontigrindind

8. Proiect de hotrirfrre privind moclificurea IICI. nr. 62il9.09.2017 privind inchirierea prin
licitotie publicit a terenului urahil aflal in udministt'trret Consiliului local Ghidigeni
pentru unul ugricol 2017-2018

9. Diverse

Srytlime.n@r:
1. Proiect de hofirir"e privirul oprohoreu conlrrtctului de asociere inlre Comuna (Primriria)

Gltidigeni ;i Cl ubr,rl Sportiv " Muncitrtrul " Gltiiligeni
2. Proiect cle hottirAre privind acordorea unui ajulor /inunciar pentru so1ii llaragojo Aurel si

Ilaragoja Rodic'o ce sunt instilu(ionalizoli lu.,4sociatiu Aura 2010 Brdilo, reprezenfincl
acoperirea costurilor de inlralinere si trutuntenlul medicuntitnlos necesor.



Retras:
l. Proiect de hofirAre privind bugetul local ol unitiilii utlministrutiv teritorictle Ghidigeni pe

anul 2018 Ei estimdrile pentru anii 2019-2021, bugetul actittittilitor -/inanlute integral din venituri
proprii Ei lista de investitii pe onul 2018

Supusa la vot ordinea de zi, cu modificarile thcute, este votatd cu 15 voturi pentru.
Inca de la inceput se mentioneaza ca toate proiectele de hotarare de pe ordinea de zi au fost

discutate in sedintele de comisii, drept pentru care se va discuta doal acolo unde sunt neclaritati.
Se da cuvantul cclor doi doctori pentrLr a prczenta Infirmareo privind ,stares de sdndtate a

populaliei comunei Ghidigeni, judelul Gala{i.
Doamna doctor [JanLr Daniela spune ca au cxistat dolra cazLrli rnai ditlcile: epidemii si ru.jeola.

Spune ca au fost facute 290 de vaccinari. Ret.eritor la caz-urile dc hcpatita clansa spune ca fata de acum
5 ani cand au fbst tlO de cazuri, anul trecut ne-am conl'r'untat cu ,rll rlc ctizuri, iar recent a mai lbst
depistat I caz din satul (iarbovat. ln aceste cazuri, dansa spulre ca s^ar.l rircLrt 22"i dc vaccinuri, luandu-se
vaccinuri si de la Vaslui dcoarece la Sanipid Galati erau insuficierrtc.

Doamna doctor spune ca aceste cazuri de hepatita nu au aparut doar din cauza igienii, deoarece
au fost si cazuri la persoane foarte ingrijite. Totodata, dansa spune ca dirspcnsarul a avut si unele pastile
ce contin dezinfectanti pe care le-a dat cetatenilor. Dansa precizettz:t ca in aceste cazuri s-a implicat si
asistenta sociala din cadrurl Primariei Ghidigeni, alaturi de asistcntul medical si mediatorul sanitar, care
au fost de un real ajutor.

Doamna doctor spune ca DispensatLrl Uman Ghidigcni are peste 3201 pacienti dintre care 1305
sunt copii, iar un rredic pediatru ar tl necesar. Dansa spune ca pe z.i. standard. ar trebui consultati un
numar de20-24 pacierrti. insa se fac 30-35 de consultati.

Domnul doctor Crecu Mircea spune ca la Dispensarul lJman 'l'alpigi sunt inregistrati un nurnar
de2146, iar in ultimul tirrp nu s-aLr conl'runtat cu epidemii. Dansul spune cate cazuri de bolnavi sunt pe
razalocalitatilorTalpigi si Slobozia Corni.'l'otodata, darrsLrladuce irr discLrtie rrotiflcarea ce aprimit-o in
anul 2016 de la Primaria Chidigeni: refbritoare la prograrnul de lucrLr al seru si al asistentei medicale,
precum si tarifele ce sunt incasate. Referitor la aceasta notillcalc clansul spune ca sunt anumite
tratamente si servicii ce nu sunt decontate de catre Casa dc Asigrirali. drept pentru care sunt practicate
anumite tarife insa accstea nu sunt nrari (exemplu: perlirziile).

Discutii:
Domnul Radu Ioncl spune ca apreciaza activitatea celor cloi cloctori. f)ansul spune ca in satirl

Ciefu a fbst un focar de hepatita A insa dispensarurl uman Chidigeni s-a organizat foarte bine depasind cLr

bine aceasta situatie.
Domnul viceprimar, Pirvu Aurel, spune ca apreciaz.a efortr"rl depus de cei de la Dispensarul

LIman Ghidigeni care aLr reusit sa stopeze acest fbcar, pcrsonalul din cadrul Primariei Ghidigeni fiindLr-
le mereu alaturi. Dansr.rl propune ca la inceputul fiecarui an medicii sa mearga la scoli, prin salile de
clasa, pentru a-i inforrna pe copii despre cat de importanta este igierra.

Referitor Ia Dispensarul Uman Talpigi - dansul splrne ca nu ar trebui percepute tarife deoarece
oamenii sunt destLrl de saraci.

Doamna doctor [JanLr Daniela spune ca mereu rxcrge la scoli. la inceputul anului scolar, iar daca
va fi chemata va merge si la orele de dirigintie.

Domnul doctor Grecu Mircea spune cainbaza unui protocol cu Prirnaria -- contra cost - se poate
face si acest lucru. Dansul spurne ca igiena individLrala trebuie facuta cle acasa, de catre parinti.

Doamna Chitiga Cianina Felicia spune ca in orice dorncniu cxista loc de mai bine insa le
multurneste domnilor doctori ca exista. deoarece irr alte localitati lip:ic:;c rnedicii. Dansa spune ca tamilia
este izvorul de sanatate si ca nu este suficient ce tac cadrcle sau rncdicii.

Doamna Oancea l)orina spune ca si cadrele se implica foaltc rnLrltc explicandu-le elevilor cat de
irnportanta este igiena, insa asa cum a precizat si doamna Chitiga. accst lucrLr nu este suflcient.

Domnul Neagr-r Claudiu Cosmin, care este si directorul Scolii CinTnaziale nr. I Chidigeni, spr-rne

caapreciaza activitatea medicilor cu care mereu a colaborat tbarte birre.



Domnul primar,'l'abacaru Irugen, apreciaz.a activitatca cJolntrrci docLor llanu Daniela pentru cei
25 de ani. Dansul splurc ca daca ar fl adunati nurnarul pacientilur der ltr cele doua cabinete nu ar da
numarul total de cetateni de pe raza comunei Glridigeni, clc unde rrzulta ca sunt si persoane ce nu slrnt
inscrise la rnedicii de lanrilie. Este un punct sensibil aceasta inlbrnrarr: deoarece intereseaza pe toata
lumea starea de sanatate a populatiei. Dansul spune ca si la 1'alpigi aLr fbst cazuri de hepatita in anii
trecuti.

Domnul primar precizeaza ca de fiecare data cand au fust solir:itari din partea cabinetelor s-a
acordat sprijin si nu ise pare normal sa fie incasati bani suplirrclttar"i cle catre medici.

Domnul doctor Grccu Mircea spune ca este cabirret particular si poate.
Ref'eritor la notillcarea transmisa CabinetLrlui de la 1-alpigi, dLansurl spune ca aceasta a fbst

transmisa in urma mai rnultor sesizari ale cetatenilor care reclamau oa se incaseaz.abani si ca nu exista
un program fix al medicLrlLri si al asistentului rnedical. Irata de 

-1-alpigi 
la Dispensarul de la Ghidigeni

este un program I'ix. l'otodata, dansul spune ca se incasau bani si perrtru adeverintele medicale.
Referitor la protocol - dansul spune ca nu primaria trebLrie sa incheie un protocol ci scoala cu

Casa de Sanatate. Totodata, spune cat au existat mai multe cazuri c1c paclr.rchi la scoala 'falpigi si nu s-a
luat nici o masura.

Domnul primar spune ca trebuie sa aprecienl ce cste t'acut binc" iar ce nu este sa fie remediat.
Domnul doctor Crecu Mircea spune ca pe site-r-rl Case i dc Sirnatatc estc aJlsat decontul fiecaruia.

D)ansul spune ca nLl estc obligat sa faca tratamente gratuit.
Dornnul primar spllne ca nu este normal sa fie incasati I -5-20 clc lci de persoana.
Dorrnul doctor Grecu Mircea spune ca aceste dispute ar I'i din cirLtr.a doamnei asistente Chitiga

Clrina care ar fi din alta tabara politica.
Domnul primar spLlne ca nu are nici o legaturra accst lucru. s-aLl lhcut aceste constatari in urma

sesizarilor cetaten i lor.
Totodata, splrne ca de fiecare data cand a fbst invitat pentru a participa la cate o sedinta domnr-rl

doctor Grecu Mircea nu a dat curs invitatiei, acesta I'iind prezent de 2-3 ori in atatia ani,
Doamna Banu Danicla spune ca este normal ca l]entrLl serviciile suplimentare sa fie incasate

taxe, insa sa fie date chitatrte pentru acest lucru ca sa nu existc discutii.'l'otoadata, dansa spune ca nLr

este normal sa raspunda doctorul pentru ceea ce lace asistentr"rl. mai alcs daca acesta face tratamente in
timpul lui liber.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune ca activitatea dc prevcntic ar trebui sa primeze.
Domnul prinrar spune ca si rnediatorii sarritari au tbst lasati sa stca la cabinete insa sa aiba si

activitate nu ca in cazul de la Talpigi unde progranrul este destLrl clc sc'urt. mai ales ca acestia au salarii
mai mari decat un functionar din priniaria.

Supusa [a vot. Informarea privindstarea de sdndtate a popululici comunei Ghidigeni, jude(ul
Galo{i,este votati cu l5 voturi pentru.

Se da citire urrndtorului punct de pe ordinea de z-i: Proiect de hofirire privindplanul de ac(iuni
q/ lucrdri de interes locol care vor fi efectuate cu bene/iciarii de ttjutnr social apli de muncd, tn anul
201 8.

Domnul Radu lonel spune ca beneficiarii de aLriLrtor social ar trebui pusi la colectarea deseurilor.
Domnul Mocanu Mihaita spLule ca planul este bun insa acestia ar trebui sa se tina de treaba.
Nu mai sunt alte discufii.
Supus la vot, I'roiectul de hotdrdre privindplanul de ac(iuni ;i lucrdri de interes local care vor

Ji efecluate cu benefic'irtrii de ajutor social ap(i de muncd, in onul 2018, este votat cu 15 voturi
pentru.

Urmatorul punct de pe ordirrea de zi, Proiect de hotdr(ir"t: privincl stcthilirea situayiilor tte
acordure a ojuloorelor de urgenld, ultele decilt cele stabilite de arr. 2B ditr l.egea nr.4t6/2001 privind
venitul minimgorantat cu modi/icdrile qi completdrile ulterioerre, cste Votilt cu 15 voturi pentru.

Urmatorul punct de pe ordinea de zi, Proiect de hotiirfire priviwl concesionorea prin licitayie
publicda terenului ce upurline domeniului prival al comunei Ghirligtrri, jude(ul Galali, tn suprafayd



de3.144 mp, situal in e-rtruvilanul comunei Ghidigeni, sat Giirbovd{, Torla 33/tA Parcela 172/1,,1,
este votat cu 14 voturi pcntru si I abtinere (dornnul Mocanu N4ihaita).

Urmatorul pLlnct de pe ordinea de zi, Proiact de holiirfrre privind prelungireo conlractutui cle
usistenld juridicd cu Cabinetul Individual de Avocaturd - Stavire l.dcriimioctru, este votat cu l5 voturi
pentru.

Domnul primar spulre ca este necesara prclungirea contractului deoarece dansa are dosare pe
rolul instantelor de care se oclrpa, r'nai ales caiurista primariei esrc irrca la inceput si nu are experienta
necesara.

Urmatorul punct de pe ordinea de zi, Proiect de hotirfir'e,privincl propunerea ucouldrii
caliiicativului la evaluoreo performanlelor profesionule indivictuule ,pentru secretarul comunei pe
anul 2017.

Domniiconsilieri propun ca cloamnei secretare sa-i 1Lc accrrclar calillcativul Foarte bine.
Supus la vot, Proiectul de hotdrdreprivind propunereu acorclcirii calilicativului la evaluarea

performanlelor profesionole indivicluole pentru secretorul comunei p,e anul 2017, este votat cu lS
voturi pentru.

Urmatorul punct de pe ordinea de zi, Proiectde hotdrdre privind atribuireo infolosinldgrotuitd
a suprofelei de 2100 ntlt Autoritd\ii pentru Administrarea Sistentutu,i Nafional Antigrindind Ei tle
C're;tere a Precipitaliilor necesare conslruirii unui ]>unct de lonsore rachete antigrinclinti, este votat
cu 15 voturi pentru,

Urmatorul punct de pe ordinea de zi, Proiect de hotiirfit'e privitrcl mocli/icarea HCL nr.
62/29.09.2017 privind inchirierea prin licito(ie publicd a tereilului urabil c(tat tn administrarea
Consiliuluilocal Ghidigenipentruunul ogricol 2017-20lS,estcvotittcu l5voturipentru.

Urmatorul punct clc pe ordinea de zi, Proiect de hotdr0ra prir,,inrl uprobareo contractului cle
osociere intre Conruna (Primdria) Ghidigeni Ei Clubul Sportiv "h!unr:itrtrul" Ghidigeni,este votat cu
15 voturi pentru.

Urmatorul punct de pe ordinea de zi, Proiect cle hotcir?t'e privind acordarea unui ajutor
Jinonc'iar pentru solii llarogoja Aurel Ei Haragoju Rodica ce sunt instiitulionttlizali la Asociatio Aura
2010 Brdila, reprezeilAnd acoperirea costurilor de intrelinere {i tratamentul meclicamentos
necesor,esle votat cu 13 voturi pentru si 2 abtincri (llalan Mariarr si Clotan Petru Valeriu).

Diverse:

Sunt prezentate cclc doua adrese ale Scolilor Chidigeni si 'l-alpigi prin care solicita decontarea
navetei cadrelor d idactice.

Supuse la vot, ambcle sunt volate cu 15 voturi ;renlru.
Esteprezentataadresanr. l45ll25.01.20l8aliCOSIlRVGalrti privindrnodificarea

Regulamentului de Organizare si functionare a serviciLrlui propriLr tlc salLr['rriz-are. Domnul primar spune
ca suntem membru al ITCIOSIIRV Galati si acestia cloresc ca atunci cancl ,Jcvilre un serviciul operatiorral.
sa reziliem orice contract si sa lucranr cu ei.

Domnul Cotan Petru Valeriu spune ca va fi exact cit la Apa Canal.
Domnii consilieri nu sunt de acord da adopte momentan o horarare in acest sens deoarece

momentan ne putem gestiona singuri, insa daca va fi necesrlr se va aclopta ulterior.
Este prezentata cererea domnului Vatavu lon care solicita sa i sc acorde dreptul de proprietate

asupra suprafetei de 4100 mp teren arabil in rezerva primariei, dcoarcc,e titlul de proprietate al tatalui
sau a fost modificat iar ulterior planul parcelar a sul'erit modificari, a.cesta ramanand fata suprafata
aceastil de teren.

Supusa la vot. ccrcrea este votata cu l5 voturi pentru.
E,ste prezentat6 ccrcrea doarnnei Amarandei Meluta care solicitir s;cutirea de Ia plata impozitului

pe teren, fiind persoana cu handicap.
Supusd la vot, cercrca nu estc votata deoarec:e nu sc incadrcaza potrivit lcgii. trenul pe care il are

in proprietate fiind in arenda.



Este prezentatS cererea doamneiNeagu [relicia carrc solicitir scutirea de la plata irnpozitului
pe casa, fiind persoana cu handicap.

Supusd la vot, cercrea este votata cu 15 voturi pentru pana cand expira valabilitatea
certifi catului de handicap.

Este prezentat[ cererea doamnei Zaharagiu l]vantia '- asistent personal pentru Zaharagiu Gabriel
- persoana cr-r handicap. care solicitd scutirea de la taxe si irnpozite pe anul 2018.

Supusa la vot, cererea este vot"ata cu 15 voturi pcntru.
Este prezentata cercrea doamrrei MunteanLr Petronela-Gabi care solicita un loc de casa in spate la

Visan Aurora.
Domnul viceprin-rar spune ca a l'ost la fata locului si rrLr isc p()atc cla acolo deoarece acolo este

pasune si un canal.'fotodata, dansul spune ca aceasta refuz.a ulr loc uc<;lo urrdc avetn.
Domnii consilieri splrn sa se revina cu o alta cerere pentru a solic:ita un alt loc.

Este prezentati cererea domnului Panfile loan care solicit[ conccr;ionarea suprafetei de 0,03 ha,
supral'ata ce se regaseste in imediata vecinatate.

Supusi la vot. cererea este votata cu 15 voturi pentru.
Este prezentatS cererea domnului Serban Vasile care solicit[ conc,esionarea terenului pe care

are construitd o cas5.

Supusd la vot, cererca este votata cu l5 voturi pcntru.
Este prezentatd cererea domnului BandrabLrl Paunas care solicitd r;oncesionarea terenului pe care

are construitl o cas6.

Supus6 Ia vot, cercrea este votata cu 15 voturi pentru.
Este prezentata cererea doamnei Cioran Cristina oare solicita Lrn sprijin financiar in cuantul de

14.05:l lei in vederea achizitionarii a doua aparate auditive pentru baiatLrl sar"r Vaile Gabor Marius care a
fost diagnosticat cu hipoacuzie profunda neurosenzorialaibilateral. l)an:ia spune ca pretul acestora este
de 16.000 lei insa 1.946 lci cste decontata de catre Casa Nationala dc r\sigLrrari.

Domrrul Cotan Petru Valeriu spune ca spre deosebirc clc solii l-laragoja acest copil ar avea
nevoie mai mare.

Unii consilieri sptttt caacestia nu araveao situatic'flnanciara cicstul clc rea.
Domnii consilieri propun sa se faca o ancheta sociala la clorrriciliLrl acestora pentru a se vedea

situatia financiara si apoi sa se revina cu discutiile.
Se da citire adresei nr. 513038/07.12.2017 a ANRSC rel'eritoare la Serviciul de iluminat public

din localitate. Domnul prirnar spune ca daca se va autoriza si acest scrviciu va trebui instituita o taxa.
Domnii consilieri spLrn ca ar trcbui analizala lbarlc bine situatia aF,oi sa fie luata o decizie.
Domnul Coja Maricel ridica problema unei batrane singure de larrga proprietatea domnului Radu

Ionel.
Domnul prirnar spune ca se vor face verificari.

FinalizAndu-se problemele din ordinea de zi cste dcclarath incheiatd sedinta.
Drept pentru care s-a incheizrt prezentul proces verbat.

Preqedinte dc

Mocanu M

ContrasemneazS,

Secretar,


